
 
 
  
 

 
 
 
 
 
 

 
  2024 דצמבר   08ראשון   יום

 5 ישיבה – הוועדה לאיכות הסביבה 

  נוכחים:  

  חברי הועדה:
  ליאור זיוון (יו"ר הועדה)

  תמיר יונגר (חבר מועצה, סגן יו"ר הועדה)
  סגנית ראש מועצה) חברת מועצה, דפנה בן ארי (

  מיכל זיו (נציגת איכות סביבה מקומית)
  (נציגת איכות סביבה ארצי) נירית אלון 

  דותן יושע (נציג איגוד ערים כרמל)

  : ומשתתפים נוספים משקיפי ציבור
  הועדה החקלאית) מזכיר( עמוס וייל

  ציבור)  ףמשקי( יובל רוטשטיין
  אורלי הצופה (משקיפת ציבור) 

  ארז אבנר (מנהל אגף חינוך, קהילה ורווחה)
  לבנה קארו (מנהלת המתנ"ס) 

  
סוכם שישיבות הועדה יעברו לימי שני (בתאריכים בהם אין ישיבות הנהלת מועצה או ישיבות מועצה) על מנת  

  לאפשר את המשך השתתפותו של מנהל אגף שפ"ם רגב גולן. ישיבות יוזזו בהתאם. 

  

  עדכוני ועדות: 

 עדכנה מיכל זיו (יו"ר תת הועדה)  –  אנרגיות מתחדשות 

o   מיקוד ביצירת קבוצת רכישה להקמה של מתקנים סולארים על גגות בתים פרטיים. מתקיים שח
שעה שהיישוב אמור לקבל ברגע שתוכנית המתאר  / אג' לקילוווט 6תוספת של  עם המועצה לגביה

 תושבים  50,000תאושר ונהיה יישוב עם תוכנית גידול של מעל 

o  מתקיים שיח עם המועצה לגבי שילוב מיכאל לסרי כיועץ לפרויקט האגירה המתוכנן בכרמים 

o ישנה כוונה לבצע בחינה של גגות אפשריים באזור התעשייה ולייצר שיח עם בעלי העסקים 

o  צריך לעקוב ולחכות לקולות קוראים שיאפשרו חיסכון אנרגטי במזגנים ותאורה 

o   'ארז אבנר עדכן שמבנה חטיבת הביניים החדש בכרמים נבנה בבניה ירוקה ועם הכנת חשמל וכו
 לפאנלים סולארים שיוקמו על הגג. 

  עדכון תמיר יונגר (יו"ר תת הועדה)   – עצים 

o   תתבצע בדיקה לגבי סטטוס פרויקט מיפוי העצים לשימור לטובת הטמעה בתוכניות הבינוי של
 המושבות 

o  מחכים עדיין לאישור הקול הקורא של הרכבת 



 
 
  
 

 
 
 
 
 
 

 

 עדכון נירית אלון (יו"ר תת הועדה)  –  נחלים 

o  תוכנית הניטור מתקדמת אך מתבצעת על ידי תושבים עצמאית ולא ועדת נחלים 

o   עדכון מהישיבה האחרונה בנוכחות ראש המועצה. בהקשר של הניטורים, גיל לא מחפש בדיקות
אלא סיוע בטיפול במזהמים הידועים ובראשם קו הביוב שעובר ליד נחל. המועצה בוודאי לא  

 תהליך אכיפתי אל מול רשויות שכנות בהקשר של מזהמים בתחומן. יכולה להיות מעורבת בשום 

o   ישנו שיתוף פעולה מוצלח עם החקלאים שיש כוונה לחזק ולהעמיק אותו. נושא הכיסוחים הוא
דוגמה טובה שם נמצאה נוסחת פשרה שמספקת את כלל הגורמים בשטח (מועצה,  

אקטיביסטים, חקלאים ורשות הניקוז). צריך לראות כיצד מרחיבים את ההסכמות למקטעים  
 אחרים של המחלים. 

o   הועדה מתכוונת לטפל בנושא הקנה שהינו מין מתפרץ שמקשה על זרימת הנחל ופוגע במינים
 אחרים 

 במקום שירי רוזן יו"ר תת הועדה עדכון דפנה לב ארי ( –  מחזור ופסולת ( 

o  אנחנו בסכנה של לאבד את כספי הקול הקורא של    –נושא הקומפוסטרים נמצא בעדיפות עליונה
. ליאור צריך לבדוק עם רגב מה קורה עם  2021/2שלא ניגשנו אליו עקב אי ניצול תקציב  2023/4

 הבאת הקומפוסטרים. 

o   דפנה רואה את עיקר מטרת הועדה בקידום יותר מחזור והקטנת העלות הכספית של המועצה
 בהטמנת פסולת. 

 עדכון של ארז אבנר, מנהל אגף חק"ר   – חינוך סביבתי 

  אגף חק"ר רואה את הטמעת החשיבה הסביבתית כיעד של האגף 

    ישנו פרויקט שמתקיים ביישוב מתחילת שנת הלימודים בהובלת צעד ירוק. חמשת בתי הספר היסודיים
משתתפים בפרויקט במסגרתו קבוצת ילדים מכל מוסד הופכת לשגרירים של נושא איכות   גנים 11ו

הסביבה. הפרויקטים שלהם מתפרסמים בכל רחבי בית הספר/הגן ומדוברים בכיתות. באמצע פברואר  
 מתוכנן יום שיא בנושא. 

  מיעוט   ארז   לדעתו של צלח עקב מיעוט נרשמים.  שלא  היה ניסיון לייצר השתלמות מורים עם רשת ירוקה
הנרשמים היה עקב פרסום מאוחר מדי כשלמורים כבר היו השתלמויות סגורות. ע"פ נירית הקושי הוא לא  
הפרסום אלא רתימת מנהלי בתי הספר לנושא. הציעה לייצר ישיבות של פורום המנהלים של היישוב בחוץ  

הלים ניתן לרתום את  (בטבע) ולעודד מנהלים לעשות את אותו הדבר עם ישיבות הצוות שלהם. דרך המנ
 חדרי המורים. 

   (בבנימינה) ב', ג' - בימים אלה יתפרסם המכרז לכתיבת התוכן למסלולים לפי רמות גן –חינוך בדרך שלנו -
ו'. הצפי הוא לקיום פיילוט במהלך תשפ"ו והשקה מלאה של המסלולים בכלל בתי הספר בתשפ"ז.  -', ה' ד

 בגבעת עדה חינוך יער מתקיים בשוטף. 

   עלה צורך באיוש תפקיד רכז.ת חינוך סביבתי, אפילו בחלקיות תקן של יום בשבוע. יש לבדוק האם קיים
 קול קורא למימון הנושא מכיוון שקשה לראות את המועצה במצבה הפיננס הנוכחי מממנת תקן שכזה. 

   חולקו כלובי מחזור בקבוקים בכלל בתי הספר. נושא החוזה אל מול קבלן האיסוף יושב אצל האיגוד וייסגר
רשויות ואנחנו אחת  3בשבועות הקרובים. האיגוד רואה בנושא איסוף הבקבוקים בבתי הספר פיילוט ב 

לפני איסוף.   מהן. תהיה גם תמיכה סימלית כספית. בתי הספר יצטרכו למצוא חדר לאחסון הבקבוקים
 ₪ לכל נגלת איסוף בכל בית ספר.  1,500הצפי הוא להכנסה של כ



 
 
  
 

 
 
 
 
 
 

  

  ישנו קושי גדול עם הפלריגים בכיכרות משלל סיבות שעלו:  –  שילוט מתנ"ס

 סכנה בטיחותית עקב רכבים שמאיטים/עוצרים בכדי לקרוא פלריגים.  . 1
 הפלריגים לא תמיד ממוחזרים וגם כשכן בסוף נזרקים ולא מתמחזרים  –זיהום סביבתי נרחב  . 2
 עלות גבוהה כפי שחישבו בהנהלת המתנ"ס  . 3

 

לפלריגים שכיום נתלים בכיכרות. התנגדות עקב  נרשמה התנגדות נחרצת לשלטי התאורה המוצעים כתחליף 
  אלטרנטיבות:   3זיהום אור, שימוש גבוה בחשמל ונראות עירונית ולא כפרית. הוצע לבחון 

  לוחות פרסום עגולים כמו בזכרון 
  לוחות עץ כמו בטבעון 
  מכוונים ייעודיים לנושא 

  

. דפנה תישלח  הקושי הוא במיקומים שכן בעבר המועצה לא אישרה הקמה של לוחות כאלה על כיכרות 
  האפשרויות השונות וליאור יבדוק עם גיל מה ניתן לעשות. תמונות של 

  

סוכם שלבנה תקדם סקר דיגיטלי לבחינת צריכת הפרסום של תושבי המושבות. יש לייצר סקר שיבחן כמה  
 אנשים באמת קוראים ומקבלים מידע אפקטיבי מהפלריגים בכיכרות 

  


